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  یادداشت خبرنگار

معاون اســتاندار خراسان رضوی گفت: 18 
مدرسه با 189 کلاس و زیربنای 24 هزار و 849 
مترمربع در حاشیه مشــهد با اعتباری بالغ بر 
22 میلیارد و 300 میلیون تومان احداث می شود.
محمد مقدوری در رابطه با روند پیشــرفت خط 
دو قطار شهری مشــهد و هزینه های تخصیص یافته 
در ایــن زمینه، اظهار کرد: در خط دو قطار شــهری 
مشهد تاکنون هزار و 280 میلیارد تومان هزینه شده 
که 800 میلیارد تومــان دیگر برای پایان یافتن آن، 

هزینه لازم است.
وی افزود: در ســفر اخیر رئیس جمهور به مشهد، 
برای پروژه قطار شــهری مشــهد مبلغ 120 میلیارد 
تومان پیش بینی شــده بود که از این رقم، مبلغ 45 
میلیارد تومان برای سال آینده تخصیص پیدا می کند.

معاون عمرانی استاندار خراسان رضوی در رابطه 
با پیشرفت فیزیکی خط دو و سه قطار شهری مشهد، 
تصریح کرد: خط دو قطار شــهری مشهد 69 درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته که البته 14 درصد از برنامه 
زمان بندی در این خصوص عقب مانده ایم، همچنین 
برای خط ســه قطار شهری که تاکنون هشت درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته اســت 190 میلیارد تومان 

هزینه اختصاص داده شده است.
وی همچنین از احداث هفت بوســتان در حاشیه 
شهر، ایجاد مراکز فرهنگی، همکاری در مرمت و تکمیل 
مساجد و حوزه های علمیه در حاشیه مشهد، احداث 

و تکمیل 31 سوله چندمنظوره صالحین خبر داد.
مقدوری با اشاره به  اینکه طرح مطالعاتی انتقال 
آب خارج از مرز به مشــهد در منطقه هزارمســجد 
به اتمام رســیده اســت، ابراز کرد: براساس این طرح 
پیش بینی می شــود که 36 میلیون مترمکعب آب به 

مشهد سرازیر شود.
وی ادامه داد: طبق شواهد تا 58 میلیون مترمکعب 
امکان انتقال آب از هزارمســجد به مشهد وجود دارد. 
همچنین با تایید وزارت نیرو، طرح مطالعاتی انتقال آب 
از دریای عمان به مشهد در دستور کار قرار گرفته که 
مطالعات فاز یک آن با هزینه ای بالغ بر 500 میلیون 

تومان اعتبار به تصویب رسیده است.

سرپرست اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
شهرســتان بروجن از تخریب خانه تاریخی سپهری های این 
شهرستان در اســتان چهارمحال و بختیاری از سوی مالکان 

خبر داد.
بهادر نوروزی افزود: در حدود 22 سال است که اداره کل میراث 
فرهنگی پیگیر ثبت این خانه تاریخی است، اما مالکان خانه همکاری 
نکــرده و به تازگی اقدام به تخریــب این میراث تاریخی کرده اند.وی 
ادامه داد: بازرسان به محض اطلاع مانع ادامه عملیات تخریب شدند 
و موضوع را به مراکز قضایــی گزارش دادند.نوروزی هرگونه تخریب 
بناهــای تاریخی را مصداق جرم عنوان کرد و گفت: در این خصوص 
شکایتی علیه مالکان تنظیم شده و از طریق نماینده حقوقی سازمان 

پیگیر موضوع هستیم.
سرپرســت اداره میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری 
شهرستان بروجن خاطرنشان کرد: هم اکنون سه خانه تاریخی ناصری، 

طاهری و حفیظی در شهرستان بروجن ثبت تاریخی شده است.
 قدمت خانه تاریخی ســپهری ها به دوره قاجاریه برمی گردد که 
در مســاحت بیش از یک هزار مترمربع به ســبک خانه های دارای با 
نمای آجر و از خشت و گل ساخته شده بود. این خانه تاریخی دارای 
2 ســردر تزیین شده با نمای آجر و از سه قسمت اندرونی، خلوت و 

انبار تشکیل شده بود.

استاندار ایلام گفت: چهار خطه کردن قطعه 
سوم مسیر ایلام- مهران آغاز شد.

محمدرضا مروارید اظهار داشت: عملیات اجرایی 
قطعه سوم چهار خطه کردن ایلام – مهران از سه راهی 
ماربره تا صالح آباد به طول 19 کیلومتر و با اعتباری 

بیش از 20 میلیارد تومان آغاز شد.
وی گفت: قطعه دوم نیز از صالح آباد تا ســد آل 
اسحاق مهران به طول 45 کیلومتر و با اعتباری بیش 
از 78 میلیارد تومــان به قرارگاه خاتم الانبیاء واگذار 
شده که امیدواریم برای سال آینده به انجام برسند و 

شاهد گره ترافیکی در مسیر نباشیم.
استاندار ایلام با بیان اینکه قطعه اول مسیر ایلام- 
مهران از خروجی شهر مهران تا سد آل اسحاق نیز با 
پیشرفت فیزیکی بالای 90 درصد در حال اجراست ابراز 
داشت: برنامه ای هم برای 11 کیلومتر سه راهی ماربره 
تا ایلام در دست اقدام است که هم تونل و هم عملیات 
زیرسازی زیادی دارد و ظرف یک ماه آینده به مناقصه 
گذاشته می شود. عملیات اجرایی قطعه سوم سه راهی 
ماربره تا صالح آباد در طول 18 ماه به انجام می رسد.

نماینده ولی فقیه در استان گلستان گفت: مردم 
وعده هــای دولت را وعده نظــام می دانند و انتظار 
داریم هرچه زودتر این وعده ها در اســتان گلستان 

عملیاتی شود.
 آیت الله سیدکاظم نورمفیدی در جلسه شورای اداری 
استان گلســتان، اظهار کرد: ســهم درآمدی مردم استان 
گلستان از میانگین سهم درآمدی کشور بسیار پایین تر است 

که معنی بسیار زیادی دارد.
وی بیان کرد: درصد بیکاری اســتان گلستان نسبت به 
کل کشور بیشتر اســت و نباید اینگونه باشد که هر کسی 
زورش بیشــتر بود بتواند سهم بیشتری بگیرد و این خلاف 

آموزه های دینی ما است.
نماینده ولی فقیه در گلستان تصریح کرد: انتظار ما این 
است که در مجلس شورای اسلامی و دولت این موضوع به 

خوبی دیده شود.
آیت الله نورمفیدی افزود: انتظار مردم گلستان این است 
کــه این وعده های رئیس جمهور بــا هماهنگی و همدلی و 

کمک هایی که مجلس می کند عملیاتی شود.
وی در خصوص جزیره آشوراده و پیشرفت این منطقه 
گفت: 15 سال است که اعتقاد دارم آشوراده می تواند کلید 

توسعه استان گلستان باشد.
نماینده ولی فقیه در گلستان گفت: از تمامی دولت ها این 
موضوع را درخواســت کردیم و در این دولت هم به جایی 
رسید اما هنوز در یک دست اندازهایی افتاده و نمی دانم چه 

خبر است که اینگونه می شود.
آیــت الله نورمفیدی در پایان ابــراز کرد: هر چیزی که 
محیط زیســت بگوید حاضریم امضا کنیم که رعایت شود 
و خلاف محیط زیســتی انجام نشود تا منطقه آشوراده به 

سرعت پیشرفت کند.

نماینده مردم شهرستان های چابهار، کنارک، 
قصرقند و بخش مرکزی نیکشــهر در مجلس 
شورای اسلامی گفت: تحویل 15 لیتر آب در هر 
شبانه روز به هر نفر از اهالی منطقه دشتیاری 

شهرستان چابهار قابل تحمل نیست.
عبدالغفور ایران نژاد اظهار داشت: در هر شبانه روز 
15 لیتر آب برای بیش از 90 درصد جمعیت روستایی 

شهرستان چابهار به وسیله تانکر تحویل می شود.
وی افــزود: چگونــه می توان باور کــرد که یک 
شهروند روســتایی با 15 لیتر آب در یک شبانه روز 
برای آشــامیدن، شست وشو و غیره روزگار بگذراند و 

مشکلی نداشته باشد.
وی ادامه داد: مردم مرزنشــین بخش دشتیاری 
چابهار سالهاســت با مشکلات بی آبی، ریزگرد، گرد و 
غبار، بیکاری و خشکســالی روبه رو هستند و تاکنون 

کسی در این باره پاسخگو نبوده است.
عضو کمیسیون کشــاورزی، آب ومنابع طبیعی 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مردم دشتیاری 
با احداث ســد زیــردان امیدواری هــای زیادی برای 
حل مشــکل بی آبی و تامین آب کشاورزی داشتند، 
خاطرنشــان کرد: متأسفانه آب ذخیره شده در پشت 
ســد زیردان بدون هیچ اســتفاده ای در حال تبخیر 

شدن است.
ایران نژاد خواستار رها سازی آب سد زیردان شد 
و افزود: درخواست مردم بخش های پلان، دشتیاری و 
مرکزی رسیدن آب تا روستای کلانی است تا بتوانند 
مقــداری از آب را در هوتگ ها )گودال نگهداری آب( 

برای استفاده دام ها و شست وشو ذخیره کنند.
وی ادامه داد: پیگیری های زیادی برای رها سازی 
آب سد زیردان با مسئولان مرتبط استانی و کشوری 
انجام شــده تا هر ســه ماه یا 6 ماه یک بار آب برای 
آشامیدن و کشــاورزی رهاسازی شــود اما تاکنون 

محقق نشده است.
وی بیــان کرد: تأمین امکانــات اولیه برای رفاه و 
زندگی راحت مردم نظیر بیمارستان، راه، برق، آموزش 
و آب آشــامیدنی از وظایف اصلی دولت است و نباید 

برای آب آشامیدنی منتظر باران رحمت الهی بود بلکه 
با سرمایه گذاری در احداث آب شیرین کن مشکلات 

آب آشامیدنی و کشاورزی را مرتفع کرد.
وی اظهار داشت: افزون بر 10 شرکت و سرمایه گذار 
داخلی و خارجی تمایل خود را برای احداث آب شیرین 
کن اعلام کرده اند اما موانع زیادی برای سرمایه گذاری 
بخش خصوصی وجود دارد و عده ای به دلایل نامشخص 
اجازه فعالیت و تامین آب شهر و روستاهای چابهار را 

نمی دهند.
نماینده مردم حــوزه انتخابیه چابهار در مجلس 
شــورای اسلامی خواســتار جابه جایی کالا و مسافر 
در مرز ریمدان چابهار شــد و افزود: حداقل مسئولان 
برای رفع مشــکل بیکاری و رونــق اقتصادی منطقه 
زیرســاخت های لازم را در ایــن منطقه مرزی ایجاد 
کنند و ســال ها مردم را در پشــت درهای بسته مرز 

منتظر نگذارند.
ایران نژاد گفت: آب شــهر چابهار از بیش از 20 
سال پیش تاکنون جیره بندی است و این امر همچنان 

ادامه دارد.

وی ادامه داد: مجتمع آبرســانی 261 روســتایی 
پلان سال هاســت به علت کمبود اعتبارات در انتظار 

تکمیل شدن است.
وی تنهــا راه حل مشــکلات آب آشــامیدنی و 
کشاورزی جنوب سیستان وبلوچستان و به ویژه حوزه 
انتخابیه چابهار، نیکشهر، قصرقند و کنارک را احداث 
آب شــیرین کن و بهره گیری از آب دریا عنوان کرد و 
گفت: با ساخت و نصب آب شیرین کن یک بار برای 

همیشه مشکلات بی آبی مرتفع می شود.
از مجموع جمعیت 300 هزار نفری چابهار 120 

هزار نفر در شهر و بقیه در روستاها ساکن هستند.
77 درصد مردم شهرســتان چابهار آب ســالم و 
بهداشتی ندارند و با مشکلات عدیده ای دست و پنجه 

نرم می کنند.
حدود 400 روستا در این شهرستان با 36 دستگاه  
تانکر فرسوده و از رده خارج به صورت سیار آبرسانی 

می شوند.
آب شــهر چابهار جیره بنــدی و در فاصله 2 روز 

آبرسانی می شود.

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه پیکر 43 
نفر از 48 فوتی شناسایی شده و به خانواده هایشان 
تحویل داده شده اســت، گفت: 5 نفر نیز در نهایت 
پیکرهایشــان پیدا نشــد و به صورت شفاهی به 
خانواده ها مفقودالاثر بودنشان اطلاع داده شده است.

اسماعیل جبارزاده با بیان اینکه اعلام مکتوب و رسمی 
توسط دادستان سمنان به خانواده های مفقودان این حادثه 
اعلام می شود، افزود: این یک روند قضایی است که باید طی 

شده و به صورت رسمی به خانواده ها اعلام شود.
استاندار آذربایجان شــرقی با بیان اینکه مفهوم اعلام 
مفقودی به خانواده ها این اســت که به صورت رسمی فوت 
شــده محسوب می شود، گفت: فوت شدن این افراد قطعی 

است ولی فقط پیکرهای آنها پیدا نشده است.
جبارزاده با تاکید بر اینکه تمامی قوانینی که مشــمول 
خانواده های فوت شــده اعلامی است مشمول خانواده های 
مفقود الاثر هم می شود، تصریح کرد: برای این 5 مفقودالاثر در 
کنار 43 پیکر دفن شده این حادثه یادمان احداث خواهد شد.

استاندار لرستان با بیان اینکه بسیاری از مدیران 
و کارشناسان استان به همراه خانواده با خودروهای 
دولتی در ایام تعطیل تردد می کنند، گفت: استفاده از 
خودروهای دولتی در ایام تعطیل کاری غیراخلاقی و 

نادرست است.
هوشنگ بازوند در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه 
اســتان که در سالن جلسات استانداری لرستان برگزار شد 
گفت: تاکنون دو بار شــماره پلاک خودروهای موردنظر را 
یادداشت کردم و تصمیم داشتم از پلیس بخواهم خودرو این 
افراد را توقیف کند و از آنجا که خانواده این افراد در خودرو 

بودند، تحویل آنها به پلیس کاری اخلاقی نبود.
وی افــزود: به زودی نامه ای بــه نیروی انتظامی مبنی 
بر اینکه هر خودروی دولتی در ایام تعطیلات در ســاعات 
غیراداری با خانواده تردد کند متوقف شود مکاتبه می شود، 
و در صورتی که خودروی مربوطه توسط پلیس متوقف شد، 

افراد نسبت به این موضوع گلایه نکنند.
استاندار لرستان عنوان کرد: درصورتی که خودروهای 
دولتی توســط نیروی انتظامی متوقف شوند قطعاً اقدامات 
بعدی به همراه خواهد داشت و در صورت توقیف این خودروها 

با رانندگان آنها برخورد قانونی صورت خواهد گرفت.
وی بیان کرد: مدیران دســتگاه های اجرایی استان باید 

در این راستا تذکرهای لازم را به زیرمجموعه خود بدهند.
وی با اشاره به تصویب اعتبارات حوادث در ستاد حوادث 
غیرمترقبه افزود: مصوبه دولت برای  استان لرستان در رابطه 
با حوادث 141 میلیارد تومان از محل ماده 12 قانون مدیریت 
بحــران بود که حدود 47 میلیارد تومان از این اعتبارات به 
بازســازی پروژه های عمرانی اختصاص داده شده است.وی 
افزود: 26 میلیارد تومان دیگر در راستای کمک های بلاعوض 
به خسارت دیدگان ناشی از سیل و سایر حوادث اختصاص 
یافته است. استاندار لرستان عنوان کرد: همچنین 68 میلیارد 
تومان از محل اعتبارات ســتاد حوادث به صورت تسهیلات 
بانکی با بهره چهار درصد به استان لرستان اختصاص یافته 

که سود آن از طریق دولت پرداخت می شود.

مدیرکل آموزش وپرورش اســتان فــارس اعلام کرد: 
دانش آموزان مدرســه درودزن شهرستان مرودشت پس از 
سپری کردن تحصیلات دانشگاهی، به استخدام وزارت آموزش 

و پرورش در می آیند.
حمیدرضا آذری گفت: دانش آموزان  مدرسه درود زن شهرستان 
مرودشت که سوم آذرماه 85 در حادثه آتش سوزی کلاس درس ناشی 
از علاء الدین غیر استاندارد دچار سوختگی شدید شده بودند در جریان 
ســفرفخرالدین احمدی دانش آشــتیانی، وزیر آموزش و پرورش به 
شیراز با وی دیدار کردند.مدیرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشان 
کرد:وزیر آموزش و پرورش و ســیدمحمدعلی افشانی استاندار فارس 
در این دیدار در زمینه پیگیری خواســته های دانش آموزان درودزنی 
قول مســاعد دادنــد.در این دیدار، دانش آمــوزان درودزنی به طرح 
خواســته های خود در زمینه ورود بدون آزمون به دانشگاه و پرداخت 

هزینه های درمان پرداختند.

نماینده مردم ســمنان، مهدی شهر و ســرخه در مجلس گفت:  
طرح های سفر دولت به سمنان هنوز عملیاتی نشده است و شماری 

از پروژه های ملی نیمه تمام مانده اند.
احمد همتی با اشاره به طرح ها و پروژه های ملی که در سمنان در دست 
اجراست، اضافه کرد: امیدواریم طی ماه های آینده، دولت به تقویت زیرساخت ها 

در استان سمنان توجه ویژه ای کند.
نماینده مردم سمنان، مهدی شهر و سرخه در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: مقداری وضع بودجه ای دولت با صادرات و فروش نفت بهتر شده است و 
از این به بعد، دولت باید اهتمام بیشتری در اجرای این پروژه ها داشته باشد.

همتی بیان کرد: دولت باید برای پروژه هایی که در سفر خود به سمنان 
مصوب شده است، بودجه هایی را از منابع درآمدی برای تکمیل آنها تخصیص 

دهد. 
نماینده مردم سمنان، مهدی شهر و سرخه در مجلس شورای اسلامی با 
تأکید بر اینکه تعدادی از پروژه های ملی در اســتان ســمنان بین 60 تا 70 
درصد پیشرفت فیزیکی دارند، تصریح کرد: متأسفانه این پروژه ها در زمینه های 
مختلف نیمه تمام مانده است و دولت در تکمیل آنها باید تلاش کند تا معضل 

بیکاری حل شده و صنعت و اشتغال رونق یابد.

مدیرکل کمیته امداد اســتان لرستان گفت: 
103۶ واحد مسکن از ابتدای امسال تاکنون برای 
مددجویان کمیته امداد اســتان لرستان احداث 

شده است.
جاسم محمدی فارســانی در جلسه شورای مسکن 
استان اظهار داشــت: براساس تفاهم های صورت گرفته 
مقرر شــد کمیته امداد استان لرستان در سال های 95 
و 96 حدود 700 واحد مســکن مهر را برای افراد تحت 

پوشش این نهاد جذب کند.
وی به مشکلات سایت های مسکن مهر شهرستان های 

خرم آباد، الیگودرز و پلدختر اشاره کرد و افزود: سایت های 
مسکن مهر دو شهرســتان الیگودرز و پلدختر جانمایی 
مناسبی ندارند که با این شرایط کمیته امداد موفق نشد 
از این واحدهای موجود برای مددجویان تحت پوشــش 

خود استفاده کند.
مدیرکل کمیته امداد لرســتان عنوان کرد: امسال 
قرارداد خرید 150 واحد مسکن مهر خرم آباد بین کمیته 
امداد و اداره کل راه و شهرسازی استان منعقد شده است.
وی بیان کرد: کمیته امداد لرستان در راستای خرید 300 
واحد دیگر مســکن مهر با مرکز در حال رایزنی است در 

حالی که واحدهای پیشــنهادی مســکن مهر خرم آباد 
به کمیته امداد جانمایی درســتی نداشته و شرایط این 
واحدها اجازه نمی دهد مددجویان را در آنها مستقر کنیم.

محمدی فارسانی بابیان اینکه کمیته امداد لرستان از 
ابتدای سال 95 تاکنون هزار و 36 واحد مسکن احداث 
کرده است، گفت: از این تعداد حدود 330 واحد به صورت 

نیمه تمام است و مشکلاتی دارند.
وی تصریح کرد: درصورتی که تلاش هایی در راستای 
جابه جایی این واحدها انجام شود، کمیته امداد لرستان 

می تواند نسبت به خرید واحدها اقدام کند.

احداث ۱۰۰۰ واحد مسکن برای مددجویان کمیته امداد لرستان

قاین- خبرنگار کیهان:
محصولات گلخانه ای، انــار، کلزا و زعفران 
باغداران و کشاورزان قاین در اثر سرمای شدید 

آذرماه بیش از 50 میلیارد ریال خسارت دید.
ســجادی مدیر جهاد کشاورزی قاین با اعلام این 
خبر گفت: براثر سرمای شــدید پاییزی 130 هکتار 
باغ های انار شهرســتان خسارت دید به نحوی که به 
گفته کارشناسان محصول دو سال آینده باغداران نیز 
متأثر از این پدیده خواهد بود و از بین رفته محسوب 

می شود.
وی در ادامه از خسارت سرما به 70 هکتار مزارع 
کلزا و 300 هکتار مزارع زعفران کشاورزان شهرستان 
خبر داد و افزود: علاوه بر خســارت ســرما که بالغ بر 
50میلیارد ریال برآورد می شــود ادامه خشکســالی 
موجب کاهش سطح زیر کشــت و تولید زعفران در 

شهرستان خواهد بود.

بدنبال بارش زود هنگام برف و یخبندان در مازندران و خسارات سنگین 
به باغداران، روند تبدیل باغ های این استان به شالیزار روبه افزایش است.

باغداران ، قابل تحمل نبودن خســارات سنگین برف و یخ و نیز مقرون 
به صرفه نبودن تولید مرکبات را علل اصلی تبدیل باغ مرکبات به شــالیزار 

اعلام کردند.
این اقدام دور از انتظارکه قبل از این توسط یک باغدار شهرستان جویبار 
صورت گرفت این باردردیگر شهرستان ها علی الخصوص شهرستان قائم شهر 
ادامه یافت و طی آن به رغم زحمات چندین ســاله و هزینه های سنگین که 
باغداران بابت احداث باغ مرکبات متحمل شده اند به ناچار باغ مرکبات خود 
را به زمین شــالیزار تبدیل می کنند. با وجود تمهیدات بعمل آمده از ســوی 
سازمان جهاد کشاورزی مازندران برای خرید محصول مرکبات متاسفانه بالا 
بودن خسارات و ضرر و زیان مرکبات باعث شده تا خیلی از باغداران تصمیم 
بگیرند با کندن درختان مرکبات زمین های باغی خود را به شالیزار تبدیل کنند.

هدایتی یکی از باغداران قائم شهر با ابراز نگرانی از حال و روز بد باغداران 
مازندران ، خسارات وارده برف و یخ امسال به محصولات و درختان مرکبات 
را غیر قابل تحمل نامید و افزود: علی رغم تلاشــها و زحمات طاقت فرسا در 
کاشت و داشت و تولید محصول مرکبات متاسفانه در آمد حاصله پاسخگوی 
هزینه های جاری کارگران و ســم و کود ما نیست و لذا تبدیل باغ به شالیزار 
تنها کاری بوده که انجام دادیم تا بیش از این برای میوه ای که ســودی برای 

ما ندارد حداقل جلوی ضرر را بگیریم.
حســینی یکی دیگــر از باغداران با ابراز نگرانــی از اوضاع موجود اظهار 
داشت برای من خیلی  سخت است درباغی که قبل از این برای کاشتن نهال 
مرکبات و ایجاد باغ چاله می کندم امروز بایســتی درختان 10 تا 15 ساله را 
از دل خاک بیرون بکشم.نبود سیاست الزام بیمه محصولات کشاورزی برای 
جبران خســارات احتمالی به بهره برداران، عدم توجه و پیش بینی های لازم 
به بحران ها و ناکافی بودن اقدامات حمایتی دستگاههای مسئول خصوصا در 
ایجاد مراکز خرید محصولات مرکبات با صف های طولانی از جمله نگرانی ها 
و دغدغه های موجوددر حوزه کشــاورزی و باغی مازندران است که بایستی 

مورد اهتمام جدی مسئولان استانی و کشوری قرار بگیرد.
با وجود نقش محوری اســتان مازندران در تامین امنیت غذای کشــور، 
صاحبنظــران این حــوزه نبود مدیریت صحیح و خلاء رویکرد کارشناســی 
برای اصلاح و انتخاب رقم های مرکبات مقاوم در برابر ســرما را از دلایل این 
ناکارآمدی ها و ناکامی ها در حوزه کشاورزی می دانند که اگر مسئولان و متولیان 
امور درست به وظیفه عمل می کردند دیگر باغات شمال در کوچکترین برف و 

یخبندان اینگونه دچار خسارات و ضرر و زیان سنگین نمی شدند.
جمشید گرائیلی

مرکبات یا شالیزار؟

مشهد-خبرنگار کیهان: 
با نام »زائر سرای کرامت« ویژه   زائرســرای ارزان قیمت 
مددجویان کمیته امــداد امام خمینی)ره(، در مشــهد به 

بهره برداری رسید.
 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( خراســان رضوی در این 
مراســم، هزینه احداث این زائرســرا  را  بالغ بر 220 میلیارد ریال و 
مساحت آن را نیز هزار و 270 مترمربع  اعلام کرد. محسن مسعودیان 
تصریح کرد: امکان اقامت 430 نفر در 110 واحد اقامتی این مجتمع 
فراهم شــده است.وی خاطرنشان ساخت: علاوه بر واحدهای اقامتی، 
رستوران، آشپزخانه، پارکینگ و... نیز در زائرسرای کرامت طراحی و 

احداث شده است.
صدور پروانه رایگان برای ساخت زائرسراهای 

ارزان قیمت
شــهردار مشــهد از صدور 22 هکتار پروانه رایگان برای ساخت 

زائرسراهای ارزان قیمت استانی خبر داد.
سید صولت مرتضوی با بیان این مطلب در مراسم افتتاح زائرسرای 
ارزان  قیمت کرامت که به همت کمیته امداد امام خمینی )ره( در بلوار 
وحدت اجرایی شــده بود، سهم آورده شهرداری مشهد برای مجموع 
پروژه های زائرسرای ارزان قیمت را 350 میلیارد تومان دانست و افزود: 
کار به صورت هتلینگ پیش می رود و پیش بینی شده ظرفیت هر شب 
اقامت به 30 هزار نفر تخت برســد و کار با احداث این زائرســراها و 

شهرک زائر از سوی آستان قدس رضوی دنبال می شود.
شــهردار مشهد با تأکید بر اینکه احداث زائرسراهای ارزان قیمت 
برای بخش خصوصی هیچ ممنوعیت و محدودیتی ندارد، گفت: 2 یا 
3 استان با مضیقه مالی برای ساخت زائرسرا مواجهند که تقاضای ما 
از کمیته امداد آن است که با آنها که توان اجرا ندارند، همکاری کند 

تا کار محقق شود.

اهواز- خبرنگار کیهان:
رئیس کل دادگســتری استان خوزستان گفت: 
درحال حاضر 12 هزار زندانی در خوزســتان داریم 
که 11 هــزار و ۶00 نفر از این تعداد بیکار بوده اند که 
اگر اشتغال برای آنها وجود داشت اکنون زندان های 

استان خالی بودند.
فرهاد افشارنیا گفت: 70 درصد مردم در یک هزار و 200 
شهر کشورمان بیکارند و نیز نرخ بیکاری در کشور به صورت 

شناور بین 40 تا 70 درصد است.
وی با تأکید بر اینکه ارتباط مســتقیمی بین بیکاری و 
جرم وجود دارد افزود: در 8 ماهه ابتدای امســال 37 هزار 

فقره پرونده سرقت وارد دادگستری خوزستان شده است.
افشارنیا درخصوص آمار طلاق در استان خوزستان نیز 
اظهار داشت: در 8 ماه نخست امسال در اهواز 2 هزار و 600 
فقره درخواســت طلاق داشته ایم و در استان نیز 7 هزار و 

700 فقره پرونده طلاق تشکیل شده است.
وی با بیان اینکه آمار طلاق در ســطح خوزستان قابل 
دفاع نیست عنوان کرد: از سه نوع طلاق رسمی، غیررسمی و 

عاطفی نوع سوم خطرناک تر است زیرا زمینه جدی انحرافات 
اخلاقی و آسیب های اجتماعی فرزندان را به همراه دارد.

رئیس کل دادگستری استان خوزستان در ادامه کاهش 
سن اعتیاد را زنگ خطری در استان دانست و افزود: علی رغم 
اینکه این موضوع در ستاد مبارزه با مواد مخدر مطرح و نسبت 
به این موضوع هشــدار داده شده ولی توجه و تلاش خاصی 
به این موضوع نشــده و حتی برخی مسئولان سعی دارند با 

غیرحقیقی خواندن این آمار بر روی آن سرپوش بگذارند.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 16 درصد مردم کشور 
زیر خط فقر هستند گفت: فقر آسیب اجتماعی دیگری است 
که در جای جای خوزستان وجود دارد و حاشیه نشینی هم 
یکی دیگر از معضلاتی است که بر شدت آن افزوده. افشارنیا 
تأکید کرد: ما نباید انتظار داشته باشیم که شهرداری و سایر 
ارگان ها به 400 هزار مهمان ناخوانده حاشــیه شهر اهواز 
خدمات بدهند. وی بــا بیان اینکه اغلب آنها در زمین های 
غصبی با سندهای خودساخته ساکن شده اند گفت: علاوه بر 
اشغال اراضی شهری ظهور پدیده حاشیه نشینی یک شوک 

فرهنگی نیز به شهرها وارد می کند.

ساری- خبرنگار کیهان:
استاندار مازندران گفت: طرح صیانت و حفاظت 
از جنگل هاي شمال با مشــورت صاحبنظران، 
پیشکسوتان وکارشناسان تهیه و تقدیم رئیس 

جمهوري شده است.
 فلاح که در محل دانشکده منابع طبیعی دانشگاه 
علوم کشاورزی ساری، سخن مي گفت، با اشاره به وجود 
50 درصد از جنگل هاي هیرکاني در مازندران، تاکید 
کرد: مدیریت مناسب جنگل با توجه به شرایط جنگل 

امکان پذیر اســت و صرفا تنفس جنگل بدون توجه به 
ابعاد آن چندان مناسب نیست.وی  به وجود بیش از 3 
هزار روستا در مازندران در حاشیه جنگل اشاره کرد و 
گفت: در حوزه مدیریت جنگل وضعیت خوبي نداریم 
و باید در این زمینه تصمیمات اساسي گرفته شود. وي 
همچنین تجهیز سازمان جنگل ها و مراتع را خواستار 
شد و خاطر نشان ساخت: بهره گیري از همه توانمندي ها 
به ویژه ظرفیت علاقه مندان به طبیعت مي تواند به حفظ 

و حراست این منابع مهم طبیعي کمک کند.

بردسکن- خبرنگار کیهان: 
رئیس اداره هواشناسی بردسکن یکی از علل و موانع بارش 

باران ها در این شهرستان را وجود کویر نمک عنوان کرد.
جواد مصطفوی افزود: متأسفانه وجود نمکزارها در بردسکن موجب 
تبخیر آب می شود و رطوبت را نیز در خود جذب می کند که این مهم 

مانع از ورود سیستم بارشی در آسمان بردسکن شده است.
وی عنوان کرد: یکی دیگر از علل کاهش بارش ها در چند ســال 

اخیر تغییر اقلیم و گرمایش زمین بوده است.
مصطفوی افزود: شهرستان بردسکن به لحاظ کاهش بارندگی در 
بین 16 شهرستان دارای ایستگاه هواشناسی استان رتبه سوم را دارد 

و بردسکن در سال زراعی جاری کمترین بارندگی را داشته است.
وی با بیان اینکه در ســال زراعی گذشته بیش از 100 میلی متر 
بارندگی داشته ایم گفت: در سال زراعی 96-95 تاکنون میزان بارندگی 
بردسکن 2/3 دهم میلی متر بوده است که نسبت به مدت مشابه سال 
زراعی قبل که بیش از 28 میلی متر بوده 88 درصد کاهش بارندگی 
را نشان می دهد. مصطفوی از بارور کردن ابرها در 8 استان کشور خبر 
داد و گفت: در خراســان رضوی نیز این مهم در حال انجام است که 
برای اجرای آن نیاز به اعتبارات ملی دارد و هر سال برای نگهداری آن 
600 میلیون تومان اعتبار لازم است. رئیس اداره هواشناسی بردسکن 
افزود: بارش های طی چند سال اخیر به رگباری تبدیل شده است که 
این نوع بارش ها تأثیری بر کشاورزی منطقه ندارد و حتی باعث جاری 

شدن سیل و آسیب رساندن به مزارع و باغ ها می شود.

جاسک - خبرنگار کیهان:
 رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی 
استان فارس گفت: به مناسبت هفته وحدت بیمارستان 
ســیار رســول اعظم)ص( با هدف ویزیت و درمان 
رایگان بیماران با حضور یک تیم 54 نفره پزشکی در 
شرقی ترین منطقه از هرمزگان به بهره برداری رسید.
محمدرضا عالی منش اظهار کرد: بیمارســتان مذکور 
با همت نیروی زمینی ســپاه و با همکاری دانشــگاه علوم 
پزشکی شیراز برای خدمت رسانی به مردم محروم جاسک 

راه اندازی شده است.

وی بــا بیان اینکه این مرکــز درمانی به مدت 6 روز با 
حضور پزشــکان متخصص و عمومی از استان فارس ایجاد 
شــده اســت، تصریح کرد: این بیمارســتان در زمینه های 
آزمایشگاهی، رادیولوژی، سونوگرافی، اتاق عمل، آگوگ افری 
و قلب، ریکاوری، آموزش سلامت و بهداشت محیط به صورت 

رایگان به مراجعین خدمات ارائه می دهد.
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان 
فارس گفت: 32 تخت بستری در این بیمارستان فعال است و 
پیش بینی می شود 15 هزار نفر زیر پوشش خدمات بهداشت 

و درمان این بیمارستان قرار بگیرند.

قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی گفت: آستان قدس 
رضوی راه آهن گرگان- بجنورد- مشهد در خراسان شمالی 
و راه آهن زاهدان- بیرجند- مشــهد در خراسان جنوبی را 

عملیاتی می کند.
ســیدمرتضی بختیاری در آیین گشایش نمایندگی آستان قدس 
رضوی در خراسان شمالی بدون اشاره به جزئیات این 2 طرح اظهار 
کرد: طرح راه آهن گرگان- بجنورد- مشهد در استان به علت برخی 
مسائل عقب افتاده بود که هم اکنون برای فعال شدن آن تلاش می شود.

طرح راه آهن مشهد- بجنورد- گرگان به طول 700 کیلومتر در 
دولت گذشته بدون تخصیص اعتبار کلنگ زنی شد اما، دولت یازدهم 

در بودجه سال 93 ردیف اعتباری برای آن تعیین کرد.
وی خواستار گسترش اندیشه امام رضا )ع( شد و افزود: این رویکرد 

را باید عملیاتی کنیم.
بختیاری با بیان اینکه نمایندگی آســتان قدس در همه استان ها 
ایجاد خواهد شد افزود: پهنه دلدادگی به امام رضا )ع( گسترده است 

ما نیز باید این امر را گسترش دهیم.
وی گفت: باید از کمک های مردم در راستای گسترش اندیشه امام 

رضا )ع( استفاده کنیم.

تبریز - خبرنگار کیهان:
فرمانــدار تبریز گفــت: با اجرای طرح حــذف مناطق 
حاشیه نشینی و بافت ناپایدار شهری 4500 هکتار فضای سبز 

در تبریز ایجاد می شود.
رحیم شهرتی فر، در »ستاد بازآفرینی تبریز« گفت: پس از تملک 
و انتقال مردم ساکن در نواحی حاشیه نشین به آپارتمان های ساخته 

شده مورد نظر، این مقدار از اراضی تبدیل به فضای سبز می شوند.
وی افزود: این طرح با مشارکت شهرداری تبریز و راه و شهرسازی 

آذربایجان شرقی اجرا می شود.
شهرتی فر تصریح ساخت: به دلیل عدم وجود مدیریت واحد شهری 
و هماهنگ نبودن دستگاه ها، بخش های بزرگی از مناطق مستعد زلزله 
در اطراف تبریز، به سکونت گاه های ناامن تبدیل شده اند و متاسفانه امر 
تحقیق و پژوهش در سیستم های دولتی نیز فعال نیست که این  امر 
منجر به تشدید مهاجرت ها از روستاها می شود و هم اینک نزدیک به 

نیم میلیون نفر در حاشیه شهر تبریز زندگی می کنند. 
فرماندار تبریز با انتقاد از افرادی که مصوبه شورای عالی شهرسازی 
را رد می کنند اظهار داشت: این مسئله در نهایت منجر به تخریب و 
نابودی اراضی و توسعه حاشیه نشینی می گردد و دستگاه ها باید از این 

موضوع، جلوگیری کنند.

فرماندار:
حاشیه نشین های تبریز 

به آپارتمان منتقل می شوند

آستان قدس رضوی 2 طرح ریلی را
 در خراسان شمالی و جنوبی اجرا می کند

احداث زائرسرای ارزان قیمت
کمیته امداد در مشهد

کویر نمک بردسکن
مانع از بارش باران ها شده است

دانش آموزان سوخته شده مرودشتی 
در آموزش وپرورش استخدام می شوند

آیت الله نورمفیدی:
وعده های دولت در گلستان 

سریع تر عملیاتی شود

استاندار آذربایجان شرقی خبر داد
اعلام مفقودی ۵ نفر از مسافران 

قطار تبریز - مشهد 

استاندار لرستان هشدار داد
تردد مدیران به همراه خانواده هایشان

 با خودروهای دولتی ممنوع

آغاز چهار خطه شدن
قطعه سوم مسیر ایلام- مهران

خانه سپهری های چهارمحال و بختیاری 
تخریب شد

۵0 میلیارد ریال
 خسارت سرمازدگی

 به محصولات کشاورزی قاین

آب دریای عمان به مشهد 
منتقل می شود

رئیس کل دادگستری استان خوزستان:

اگر اشتغالی وجود داشت اکنون زندان های خوزستان خالی بود

استاندار مازندران:

طرح صیانت و حفاظت از جنگل هاي شمال تقدیم رئیس جمهوری شده است

بیمارستان صحرایی در جاسک راه اندازی شد

نماینده مردم سمنان در مجلس:
طرح های سفر دولت به سمنان

 هنوز عملیاتی نشده است

نماینده مردم چابهار در مجلس اعلام کرد

تحویل 15 لیتر آب به هر نفر از اهالی دشتیاری چابهار در شبانه روز


